
 

Záznam z online stretnutia pracovnej skupiny pre tvorbu Koncepcie financovania 
sociálnych služieb konanej dňa 20. októbra 2023  

Prítomní: 

Filipová Viera MPSVR SR 
Fumačová Anna MPSVR SR 
Ladičová Jana MPSVR SR 
Machajdíková Mária MPSVR SR 
Majdanová Simona MPSVR SR 
Repková Kvetoslava IVPR 
Steinerová Elena MPSVR SR 
Vrtielová Prečinská Nadežda MPSVR SR 
Zaujecová Eva MPSVR SR 
Brichtová Lýdia Nezávislá platforma Sociofórum 
Dobešová Marcela Centrum poradenstva a vzdelávania, n.o. 
Ďurišová Iveta SK 8 
Ghannamová Anna APSS v SR 
Habovčík Marián ZMOS 
Ivančová Marcela ZMOS 
Korpesio Cyril Slovenská katolícka charita 
Kozelová Alica Slovenská komora sociálnych pracovníkov 

a asistentov sociálnej práce 
Mišová Iveta Národná rada občanov so ZP v SR 

Sušinka Marek APSS v SR 
Tomaško Mária Platforma rodín detí so ZP 
Winterová Tatiana Národná rada občanov so zdravotným 

postihnutím v SR 
Pauco Vladimír prizvaný odborník 
Zeman Jakub prizvaný odborník 

 

Ø Privítanie, otvorenie 

P. Machajdíková otvorila stretnutie a spresnila, čomu sa budú členovia pracovnej 
skupiny na tomto stretnutí venovať – cena služby a podiel zdrojov jej financovania. 

 
Ø P. Zaujecová stručne odprezentovala materiál, ktorý bol poskytnutý PS, ktorý bol pri 

kritériu kapacity pobytových služieb upravený – zohľadňovanie kapacít podľa súčtu 
na jednej adrese (opravy označené žltou). 

 
 

Podklady k téme 
cena SoS_oprava 201023.docx



P. Ghannamovú zaujíma, čo sa plánuje spraviť s rozdielmi medzi jednotlivými krajmi 
a či veľkosť kapacity ovplyvní výšku alebo určenie paušálov. P. Machajdíková 
ozrejmila, že vychádzajúc z Komponentu 13 Plánu obnovy a odolnosti SR, 
nízkokapacitné zariadenia by mali byť dodatočne a dostatočne finančne dotované. Čo 
sa týka rozdielov v krajoch – je to otázka hlavne na zástupcov krajov, miest a obcí.  
PnS bude rovnaký všade a ZMOS nesúhlasí, aby sa regionálne rozdiely riešili v rámci 
paušálu, teda na vrub nákladov samospráv.  
 

Ø P. Machajdíková vysvetlila, že podklad, ktorý bol zaslaný PS, je akousi momentálnou 
správou, kde sa snažili dáta zobjektivizovať a očistiť a pozrieť sa na situáciu 
z najrôznejších pohľadov a upozorniť na potencionálne riziká (napr. smerodajná 
odchýlka, počet vstupov, z ktorých to je spriemerované) – preto to môže byť 
nepriehľadné, ale je to pre nás dôležité poznať. Jej predstava bola taká, že sa napočíta 
to, koľko bude stáť kvalitná sociálna služba na komunitnej úrovni s odborným 
personálom, ktorý je pre tú službu potrebný a pod. V prípade, že MF SR povie, že to je 
príliš veľa financií, aspoň máme podklad, na základe ktorého vieme rokovať. Členovia 
PS sa nedohodli na konkrétnom návrhu, ako pristupovať k nastaveniu financovania tak, 
aby boli podporené služby na komunitnej úrovni.  
 

Ø V diskusii sa ďalej otvorili tieto témy: 
 

o Viacerí diskutujúci otvorili otázku určovania presných kapacít v zákone, avšak 
v prípade, že nie je určená kapacita v zákone, krajiny majú prísne podmienky 
pre štandardy bývania. P. Machajdíková vyzvala, ak niekto má k dispozícií 
takéto príklady, nech ich zašle. 

 
o Je nutné, aby sa systém sociálnych služieb debyrokratizoval, resp. ak sa nejaká 

povinnosť pridáva, aby jej náklady boli vypočítané.  
 

o V analýze by sme malo byť ukázané, že sociálne služby sú významným 
zamestnávateľom, podobne ako v iných podnikateľských sektoroch, kde sú 
určené stimuly.  

 
o Je dôležité myslieť aj na modernizačné, technické a bezpečnostné dlhy zariadení 

sociálnych služieb. 
  

Ø V aplikácii MS Teams je dostupný záznam z tohto stretnutia. 

Závery/úlohy: 

- MPSVR SR naplánuje ďalšie stretnutie PS, ktoré sa bude konať dňa 03.11.2023 
o 12:30  

- MPSVR SR zašle členom PS opravenú a doplnenú verziu podkladu k téme cena 
služby 

Zapísala: Mgr. Anna Fumačová 

            Schválila dňa 20. októbra 2023              Mgr. Mária Machajdíková 

                   riaditeľka odboru sociálnych služieb 


